



ສາມາດອອກຂ່າວໄດ້ທັນທີ

ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ ຜູ້ໃໝ່ ຈາກ ສປປ ລາວ ເລີ່ມດຳລົງຕຳແໜ່ງໃໝ່ ໃນວັນນີ້

ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ, ວັນທີ 17 ມັງກອນ 2022 — ໃນວັນນີ້ ທ່ານ ດຣ ອານຸລັກ ກິດຕິຄຸນ ເຂົ້າຮັບຕຳແໜ່ງເປັນ ຫົວໜ້າ (ຊີອີໂອ) ກອງເລຂາ ຄະນະກຳມາທິການ ແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ (ຄມສ) ຜູ້ທີ່ສາມ ທີ່ມາຈາກປະເທດແມ່ນ້ຳຂອງ ແລະ ຈະນຳພາອົງການສາກົນແຫ່ງນີ້ ທີ່ມີສຳນັກງານໃຫຍ່ຕັ້ງຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ແລະ ສູນຕ້ານໄພນ້ຳຖ້ວມແລະໄພແຫ້ງແລ້ງ ໃນນະຄອນຫຼວງພະນົມເປນ ໃນໄລຍະທີ່ທ່ານດຳລົງຕຳແໜ່ງ ແຕ່ປີ 2022 ເຖິງປີ 2024.

ດຣ. ອານຸລັກ ເປັນຄົນສັນຊາດລາວ ທີ່ມີຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ ໃນການພັດທະນາສາກົນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ວຽກງານກ່ຽວກັບແມ່ນ້ຳຂອງ ເຊິ່ງທ່ານມີປະສົບການ 20 ປີ ຈາກການເຮັດໜ້າທີ່ນຳພາໃນຜ່ານມາ ໃນລະດັບແຖນນຳ ຢູ່ຄມສ, ຢູ່ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ແລະ ຢູ່ໜ່ວຍງານອື່ນໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຊິ່ງຫຼ້າສຸດນັ້ນ ທ່ານໄດ້ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນຜະນັກງານນຳພາຄົ້ນຄວ້າ ຢູ່ພະແນກອາຊີແລະປາຊີຟິກ. ທ່ານໄດ້ເປັນ ຜະນັກງານສາກົນ ຄົນທຳອິດ ຈາກ ສປປ ລາວ ທີ່ໄດ້ປະຈຳການຢູ່ ສຳນັກງານໃຫຍ່ຂອງ ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ.

ການແຕ່ງຕັ້ງທ່ານ ເປັນຫົວໜ້າກອງເລຂາ ເຊິ່ງເປັນຜູ້ທຳອິດຈາກ ສປປ ລາວ ໃນປະຫວັດສາດ 25 ປີ ຂອງ ຄມສ ແມ່ນໄດ້ຖືກຮັບຮອງຈາກ ສະພາລັດຖະມົນຕີຂອງ ຄມສ ໃນເດືອນພະຈິກຜ່ານມາ, ຕາມມາດ້ວຍ ມະຕິຕົກລົງເປັນເອກະພາບ ຂອງຄະນະກຳມະການຮ່ວມ ຄມສ. ສະພາ ຄມສ ແມ່ນເປັນໜ່ວຍງານປົກຄອງສູງສຸດ ຂອງອົງການນີ້ ເຊິ່ງວ່າ ບັນດາສະມາຊິກນັ້ນ ປະກອບດ້ວຍ ບັນດາລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງຊັບພະຍາກອນນ້ຳ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ຈາກປະເທດກຳປູເຈຍ, ປະເທດລາວ, ປະເທດໄທ ແລະ ປະເທດຫວຽດນາມ.

“ຂ້າພະເຈົ້າ ຮູ້ສຶກເປັນກຽດຢ່າງຍິ່ງ ແລະ ພ້ອມຮັບຕຳແໜ່ງອັນສຳຄັນນີ້”, ກ່າວໂດຍ ທ່ານ ດຣ. ອານຸລັກ ຜູ້ທີ່ເປັນຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຜູ້ໜຸ່ມນ້ອຍທີ່ສຸດ ທີ່ເຄີຍຖືກແຕ່ງຕັ້ງ ໃຫ້ຮັບຕຳແໜ່ງດັ່ງກ່າວນີ້. “ພາລະກິດຂອງຂ້າພະເຈົ້າ ໃນໄລຍະ 3 ປີຕໍ່ໄປນີ້ ແມ່ນຈະອໍານວຍຄວາມສະດວກ ໃຫ້ການຮ່ວມມືລະຫວ່າງ ບັນດາປະເທດແມ່ນ້ຳຂອງ ໃນວຽກງານກ່ຽວກັບ ບັນຫາທ້າທາຍ ແລະ ໂອກາດຕ່າງໆ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ, ຍົກລະດັບ ຄມສ ໃຫ້ກາຍເປັນອົງການແມ່ນ້ຳລະດັບໂລກ, ພ້ອມທັງ ຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາຍພົວພັນໃໝ່ໆ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນ ເປົ້າໝາຍທັງສອງ ທີ່ໄດ້ກ່າວມານັ້ນ”.

ໃນໄລຍະທີ່ ດຣ ອານຸລັກ ດຳລົງຕຳແໜ່ງເປັນ ຫົວໜ້າກອງເລຂາຜູ້ໃໝ່ນີ້, ທ່ານຈະນຳພາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຍຸດທະສາດພັດທະນາອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ ສຳລັບປີ 2021-2030 ແລະ ແຜນຍຸດທະສາດຂອງ ຄມສ ສຳລັບປີ 2021-2025 ຍ້ອນວ່າ ອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງນີ້ ປະສົບກັບບັນຫາທ້າທາຍ ທີ່ບໍ່ເຄີຍເກີດຂຶ້ນມາກ່ອນ ຈາກການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ຈາກປະລິມານນ້ຳໄຫຼ ທີ່ບໍ່ສະໝ່ຳສະເໝີ. ຕຳແໜ່ງຫຼ້າສຸດຂອງ ທ່ານ ດຣ. ອານຸລັກ ນັບແຕ່ປີ 2016 ເຊິ່ງເປັນ ຫົວໜ້າຝ່າຍຍຸດທະສາດແລະການຮ່ວມມື ຂອງ ຄມສ ຈົນເຖິງເວລາທີ່ທ່ານ ໄດ້ຖືກແຕ່ງຕັ້ງເປັນ ຫົວໜ້າກອງເລຂານັ້ນ ເຮັດໃຫ້ທ່ານ ຍືນຢູ່ໃນຈຸດຍືນທີ່ໜັກແໜ້ນ ເພື່ອຮັດແໜ້ນ ສາຍພົວພັນລະຫວ່າງ ບັນດາປະເທດສະມາຊິກຂອງ ຄມສ, ບັນດາຄູ່ຮ່ວມເຈລະຈາ, ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງອື່ນໆ.

ດຣ ອານຸລັກ ຍັງໄດ້ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນ ຫົວໜ້າທີມງານຂອງ ໂຄງການສ້າງແຜນພັດທະນາອ່າງນໍ້າ ປະຈຳຢູ່ກອງເລຂາ ຄມສ ແຕ່ປີ 2012 ເຖິງປີ 2016 ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ນຳພາ ທີມງານທີ່ປະກອບດ້ວຍ ບັນດາພະນັກງານວິຊາຊີບ ຈາກ ປະເທດແມ່ນໍ້າຂອງ, ພະນັກງານສະໜັບສະໜູນ ແລະ ທີ່ປຶກສາສາກົນ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການ 14 ລ້ານໂດ ລາສະຫະລັດ ດັ່ງກ່າວນີ້. ວຽກງານຂອງທ່ານນັ້ນ ເປັນທີ່ຮັບຮູ້ ໃນລະດັບໂລກ ແລະ ລະດັບພາກພື້ນ ຈາກການໄດ້ຮັບ ລາງວັນ ຫຼື ໄດ້ຖືກສະເໜີຊື່ເຂົ້າຮັບລາງວັນຕ່າງໆ ເຊິ່ງຮວມທັງ ສະພາເສດຖະກິດໂລກ ແລະ ກະຊວງການ ຕ່າງປະເທດຝລັ່ງ.

ທ່ານໄດ້ສຳເລັດການສຶກສາຈາກ ມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດອິດສະຕຣາລີ ໃນລະດັບປະລິນຍາຕີ ດ້ານພົວພັນສາກົນ ການຄ້າ ແລະ ການເງິນ, ຈົບລະດັບປະລິນຍາໂທ ດ້ານປັດຊະຍາແລະວິທະຍາສາດການເມືອງ ແລະ ຈົບລະດັບ ປະລິນຍາເອກ ດ້ານການພັດທະນາການເມືອງແລະເສດຖະກິດ ຈາກມະຫາວິທະຍາໄລນະຄອນນິວຢອກ. ທ່ານເປັນຜູ້ ຮ່ວມປະຊິດປຶ້ມ 2 ເຫຼັ້ມ ທີ່ມີຊື່ວ່າ [River Basin Organizations in Water Diplomacy](#) ແລະ [Small Countries, Big Diplomacy](#), ແລະບົດຄວາມອີກຫຼາຍສະບັບ ກ່ຽວກັບ ການຮ່ວມມືດ້ານນໍ້າ ແລະ ການພົວພັນ ສາກົນ ທີ່ຕິດພັນກັບ ແມ່ນໍ້າຂອງ, ອາຊຽນ ແລະ ກິດຈະການຂອງ ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ.

ທ່ານ ດຣ. ອານຸລັກ ແຕ່ງງານແລ້ວ ແລະ ມີລູກສາວໜຶ່ງຄົນ ແລະ ລູກຊາຍໜຶ່ງຄົນ. ຂຶ້ນແທນ ທ່ານໄດ້ຮັບຕຳແໜ່ງ ຕໍ່ຈາກ ດຣ. ອັນ ພິສ ຮັດດາ ສັນຊາດກຳປູເຈຍ, ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຜູ້ທີ່ສອງ ເຊິ່ງໄດ້ສິ້ນສຸດວາລະ ໃນອາທິດຜ່ານ ມາ.

ຂໍ້ມູນສຳລັບບັນນາທິການຂ່າວ:

ຄມສ ແມ່ນອົງການຈັດຕັ້ງ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ເພື່ອການປຶກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມືລະດັບພາກພື້ນ ໃນອ່າງ ແມ່ນໍ້າຂອງຕອນລຸ່ມ. ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 1995 ຕາມສັນຍາແມ່ນໍ້າຂອງ ລະຫວ່າງ ປະເທດກຳປູເຈຍ, ປະເທດລາວ, ປະເທດໄທ ແລະ ປະເທດຫວຽດນາມ. ອົງການດັ່ງກ່າວນີ້ ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນກົນໄກລະດັບພາກພື້ນ ເພື່ອການຮ່ວມມື ກ່ຽວກັບນໍ້າ ແລະ ທັງເປັນສູນກາງຄວາມຮູ້ ກ່ຽວກັບ ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ເພື່ອການພັດທະນາຢ່າງຍືນຍົງ ໃນພາກພື້ນນີ້.

-ຈົບ-

ຖ້າຕ້ອງການຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່:

ທ່ານ ໂສພຽກ ແມ, ພະນັກງານປະຊາສຳພັນ
ກອງເລຂາ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ
ອີເມວ: sopheak@mrcmekong.org
ມືຖື: +856-20-77779168

###